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zastupitelstvo 

 

 

Zápis 

z řádného zasedání Zastupitelstva městské části Brno-Kníničky IX/05 konaného dne 

19.06.2023 od 17:30 

 

ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 

Zasedání Zastupitelstva městské části Brno-Kníničky (dále též jako „zastupitelstvo“) bylo zahájeno 
v 17:32 hodin starostkou Lenkou Ištvanovou („dále též jako „předsedající“).  

Předsedající schůze konstatovala, že zasedání bylo řádně svoláno. Současně byla informace o 
konání zasedání zveřejněna na „elektronické úřední desce“ (vyvěšená informace tvoří přílohu č. 1). 

Předsedající schůze dále z prezenční listiny přítomných členů zastupitelstva (prezenční listina tvoří 
přílohu č. 2 tohoto zápisu) konstatovala, že přítomno je 7 členů zastupitelstva (z celkového počtu 9 
všech členů zastupitelstva), řádně se omluvil Ing. Pavel Jankůj, pozdější příchod nahlásil Aleš 
Chrastil. Zastupitelstvo je tedy usnášeníschopné (ust. § 92 odst. 3 zákona o obcích).  

Starostka MČ Brno-Kníničky upozornila na skutečnost, že z jednání Zastupitelstva MČ Brno-
Kníničky bude pořízen audio záznam, který bude uložen na úřadě MČ Brno-Kníničky. Dále 
upozornila členy Zastupitelstva na povinnost ohlásit případný střet zájmu v rámci projednávání 
daného bodu. 

BOD Č. 1 - URČENÍ OVĚŘOVATELŮ ZÁPISU A ZAPISOVATELE 

Předsedající navrhla zapisovatelem Miroslavu Keprtovou a jako ověřovatele zápisu 
Ing. Petra Vokřála a Ing. Václava Hrnčíře. Dále se předsedající dotázala, zda má někdo jiný návrh. 
Další návrhy nebyly vzneseny. 

Předsedající dala hlasovat o návrhu usnesení. 

 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo MČ Brno-Kníničky schvaluje zapisovatelem Miroslavu Keprtovou a určuje ověřovateli 

zápisu Ing. Václava Hrnčíře a Ing. Petra Vokřála. 

Výsledek hlasování:    

Pro:  7 Ing. Václav Hrnčíř, Lenka Ištvanová, Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová, 

Ing. Martin Pelánek, Ing. Petr Vokřál, Bc. Martin Žák 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 1/5/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 2 - SCHVÁLENÍ PROGRAMU 

Předsedající seznámila přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou a informací 
zveřejněnou na úřední desce. Předsedající informovala přítomné, že doc. Petr Firbas požádal o 
předsunutí bodu č. 16) Informace předsedů výborů a komisí za bod č. 3) Návrhy, připomínky a 
podněty občanů. Dále předsedající vyzvala zastupitele k návrhům na úpravu či změnu programu. 
Nikdo takový návrh neuplatnil. 

Předsedající dala hlasovat o návrhu usnesení. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Kníničky schvaluje následující program zasedání: 
1) Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele 
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2) Schválení programu 

3) Návrhy, připomínky a podněty občanů 
4) Informace předsedů výborů a komisí 
5) Informace o ověření zápisu ze zasedání ZMČ Brno-Kníničky konaného dne 24.04.2023 
6) Schválení účetní závěrky MČ Brno-Kníničky za rok 2022 

7) Schválení závěrečného účtu MČ Brno-Kníničky za rok 2022 
8) Schválení aktualizace ceníku pronájmu tělocvičny a místností pro volnočasové aktivity 
9) Návrh odměny ředitelce Mateřské školy STUDÁNKA, Brno, Ondrova 25, příspěvková organizace 
10) Schválení Kníničského adventu 2023 
11) Schválení výběrového řízení na veřejnou zakázku zadávanou ve zjednodušeném podlimitním 

řízení dle § 53 zákona č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek, v platném 
znění:„DODÁVKA VÍCEÚČELOVÉHO KLOUBOVÉHO ZAMETACÍHO VOZU“ 

12) Metropolitní sít Brno-Kníničky 
13) Rozpočtová opatření 

14) Kontrola plnění úkolů a usnesení zastupitelstva 

15) Zpráva starostky a místostarostů o podstatných jednáních a skutečnostech 

16) Informace o přípravných řízeních pro stavby a probíhajících stavbách v kat. území Kníničky 

17) Dotazy, připomínky, podněty členů Zastupitelstva 

Výsledek hlasování:    

Pro:  7 Ing. Václav Hrnčíř, Lenka Ištvanová, Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová, 

Ing. Martin Pelánek, Ing. Petr Vokřál, Bc. Martin Žák 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 2/5/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 3 - NÁVRHY, PŘIPOMÍNKY A PODNĚTY OBČANŮ 

Předsedající se dotázala přítomných občanů, zda mají nějaký návrh, připomínku či podnět.  

Pan Lubomír Strážnický všem přítomným zastupitelům ukázal fotografie parku U Lva před tím, než 
se o něho začal starat. To doplnil i slovním popisem. Dále uvedl, že pod jeho správou se park dostal 
do stavu, v jakém je dnes, inicioval vznik kulturních akcí v parku, jako např. Strážafest a 100. výročí 
založení Československa. Dle jeho slov byl bohužel za svou činnost napadán několika osobami, 
jako např. když natřel nově vysazenou lípu vápnem. Za činnost v parku U Lva v roce 2022 dostal 
dar od městské části, který se rozhodl vrátit, neboť to považuje za urážku osobnosti. Předsedající 
mu odpověděla, že si jeho práce městská část vážila, ač s některými věcmi nesouhlasila. Veškeré 
náklady, které mu vznikly s činností v parku byly vždy uhrazeny, což v minulosti zvykem nebylo. . 
Dále předsedající panu Strážnickému poděkovala a informovala ho o tom, že péči nyní zvládají noví 
údržbáři a park vypadá stále pěkně, navíc bude v příštím roce provedena revitalizace parku, který 
tak získá ještě více na kráse. Pan Strážnický uvedl, že došlo ke změně ve vztahu městské části a 
jeho osoby příchodem nového zaměstnance na úřad, který ho dle jeho slov inzultoval. Paní 
Suchánková uvedla, že k údajné inzultaci došlo v 22:20 hod. před začátkem ohňostroje, kdy pan 
Strážnický najel autem do parku U Lva a projížděl po tmě mezi lidmi co čekali na ohňostroj a seděli 
na zemi na dekách a nejednalo se o inzultaci, ale o vykázání z parku. Dále přítomné upozornila, že 
na tuto situaci jsou známi svědci. 

Pan Cibulka požádal o pozvání poslanců Poslanecké sněmovny do Kníniček, s tím, aby byla 
legislativně řešena problematika odběrů vody z veřejného řadu pro zalévání zahrad. Konkrétně mu 
v takovém případě vadí platba za stočné. Předsedající mu odpověděla, že se nebrání něco takového 
iniciovat a problematiku řešit. Zároveň doporučil při takové schůzce seznámit poslance 
s problematikou R43. 

Dále předsedající seznámila, že přišel podnět od pana dr. Filly a paní Švoncové poštou a nikde 
v sále je nevidí. Následně uvedla, že jednací řád říká, že občan má právo na vyjádření, vyjádří se 
stručně a jasně a k vyjádření má 5 minut, které mohou být v případě nutnosti přiměřeně prodlouženy, 
tudíž je evidentní, že se jedná o způsob ústního projevu. Předsedají se otázala zastupitelů, zda má 
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někdo zájem podněty přečíst, nikdo ze zastupitelů nereagoval, tak se dotázala Martina Žáka, zda 
má zájem podnět přečíst. Martin Žák odpověděl, že nechce a že si tento podklad nevzal s sebou, 
proto jej číst nebude.  

Paní Marečková uvedla, že mají všichni na ulici Ambrožova problém s tím, že za jejich domy začali 
jezdit auta, a že ji málem zajeli dceru. Požádala o instalaci závory nebo značky z druhé strany 
„cyklostezky“ (účelové komunikace nad Kníničkami). 

Předsedající poděkovala za vznesené připomínky a podněty a ukončila projednávání tohoto bodu. 

BOD Č. 4 - INFORMACE PŘEDSEDŮ VÝBORŮ A KOMISÍ 

Předsedající paní starostka Lenka Ištvanová předala slovo panu doc. Petru Firbasovi, jako 
předsedovi Územně plánovací a dopravní komise. Ten informoval o problematice nově 
připravovaného Územního plánu města Brna, obchvatu městské části Brno-Kníničky přes Mniší 
horu, právě projednávané změně současného Územního plánu města Brna a trasování R43, nového 
vstupního areálu ZOO Brno. Navrhl řešit všechny věci jako celek. Předsedající poděkovala panu 
doc. Firbasovi. 

17:46 Příchod Aleš Chrastil. 

Martin Žák informoval zastupitele, že na jednání s novou paní ředitelkou byl seznámen s upraveným 
vstupem do ZOO s tím, že parkoviště má být nově nadzemní. Řekl jí, že tahle cesta není šťastná. 

Ing. Petr Vokřál informoval zastupitele o tom, že dle jeho informací zcela jistě už se nikdo nebude 
v rámci nového projednávání územního plánu zabývat trasováním R43 a rozhodně nikdo 
nezapracuje další obchvat Kníniček. Dále informoval o tom, že technická infrastruktura, která je 
potřebná pro nový vstupní areál ZOO je nutná pro napojení nové mateřské školy a domova pro 
seniory. Doporučuje se na to dívat i z tohoto pohledu. Dále informoval o tom, že není v současné 
době možné zapracovat do územního plánu nový vstupní areál ze strany Medlánek. Doc. Petr Firbas 
se mu tuto informaci snažil vyvrátit. 

Ing. Petr Vokřál, jako předseda finančního výboru, konstatoval, že finanční výbor řádně projednal 
závěrečný účet a účetní závěrku městské části Brno-Kníničky a doporučil je ke schválení. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají nějaké dotazy či připomínky. Žádný z přítomných 
zastupitelů se nevyjádřil. 

BOD Č. 5 - INFORMACE O OVĚŘENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ ZMČ BRNO-KNÍNIČKY 

KONANÉHO DNE 24.04.2023 

Předsedající informovala zastupitele o tom, že zápisy byly řádně vyhotoveny, byly v zákonné lhůtě 
ověřeny a následně zveřejněny na stránkách městské části. Dále informovala, že k zápisům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ze strany zastupitelů. 
 
Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky. 
Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

BOD Č. 6 - SCHVÁLENÍ ÚČETNÍ ZÁVĚRKY MČ BRNO-KNÍNIČKY ZA ROK 2022 

Předsedající informovala zastupitele, že účetní závěrka byla projednána finančním výborem a byla 
doporučena zastupitelům městské části ke schválení.  

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky.  

Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající ještě před samotným hlasováním upozornila, že v návrhu usnesení je uvedeno, že 
účetní závěrka se schvaluje dle protokolu, ve kterém ale ještě bude upravováno složení schvalujících 
zastupitelů, neboť 1 zastupitel není přítomen na zasedání zastupitelstva. 

Předsedající dala hlasovat o předloženém usnesení. 
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Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky schvaluje účetní závěrku městské části Brno-Kníničky 

za rok 2022 dle protokolu. 

Výsledek hlasování:    

Pro:  8 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Petr Juránek, 

Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek, Ing. Petr Vokřál, Bc. Martin Žák 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 3/5/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 7 - SCHVÁLENÍ ZÁVĚREČNÉHO ÚČTU MČ BRNO-KNÍNIČKY ZA ROK 2022 

Předsedající informovala zastupitele, že závěrečný účet byl projednán finančním výborem a byl 
doporučen zastupitelům městské části ke schválení.  

Dále předsedající uvedla, že byli pochváleni auditory za vedení účetnictví. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky.  

Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající dala hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky schvaluje celoroční hospodaření a finanční vypořádání 

městské části Brno-Kníničky za rok 2022 včetně zprávy nezávislého auditora o výsledku 

přezkoumání hospodaření městské části za rok 2022 bez výhrad.  

Výsledek hlasování:    

Pro:  8 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Petr Juránek, 

Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek, Ing. Petr Vokřál, Bc. Martin Žák 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

 

Usnesení č. 4/5/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 8 - SCHVÁLENÍ AKTUALIZACE CENÍKU PRONÁJMU TĚLOCVIČNY A MÍSTNOSTÍ PRO 

VOLNOČASOVÉ AKTIVITY 

Předsedající informovala zastupitele, že zvýšení plateb za pronájem tělocvičny reflektuje 15 % růst 
inflace za minulý kalendářní rok.  

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky. 
Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající dala hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky schvaluje ceník pronájmu tělocvičny a místností pro 
volnočasové aktivity takto: 

Tělocvična 7:00 - 15:00 15:00 - 22:00  

Pronájem 1 hodiny 200,- 250,- Všední dny 

Pronájem 1 hodiny 250,- 250,- Víkendy a svátky 

Celoroční 5 000,- 7 500,-  

Celý den 2 000,- Za každý započatý den 
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Učebna 7:00 - 22:00  

Pronájem 1 hodiny 200,- Pouze všední dny 

Celoroční 5 000,-  

   

Víkendy (24hod) 2 000,- Počátek v pátek nebo v sobotu vždy ve 12:00 

Účinnost ceníku od 1.9.2023 

Výsledek hlasování:    

Pro:  8 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Petr Juránek, 

Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek, Ing. Petr Vokřál, Bc. Martin Žák 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 5/5/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 9 - NÁVRH ODMĚNY ŘEDITELCE MATEŘSKÉ ŠKOLY STUDÁNKA, BRNO, ONDROVA 

25, PŘÍSPĚVKOVÁ ORGANIZACE 

Předsedající představila bod a vysvětlila, že paní ředitelka odchází k 31.7.2023 do důchodu a při 
příležitosti jejího skončení ve funkci navrhuje vyplatit odměnu. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky.  

Bc. Martin Žák navrhl odměnit paní ředitelku částkou XX tis. Kč. Předsedající ho informovala, že 
městskou částí schvalovaná odměna je druhou odměnou, neboť na základě hodnocení od 
zřizovatele je vyplácena odměna ředitelům základních a mateřských škol prostřednictvím Magistrátu 
města Brna. 

Žádný z přítomných zastupitelů se dále nevyjádřil. 

Předsedající dala hlasovat o protinávrhu usnesení navrhovaném Martinem Žákem. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky schvaluje poskytnutí mimořádné odměny paní XXX, 

ředitelce zřízené příspěvkové organizace Mateřská škola Studánka, Brno, Ondrova 25, za 

dlouholetou kvalitní a obětavou práci při vedení mateřské školy ve výši XXX Kč. Mimořádná odměna 

se vyplatí z příspěvku na provoz od zřizovatele. 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky schvaluje navýšení příspěvku na provoz zřízené 

příspěvkové organizace Mateřská škola Studánka, Brno, Ondrova 25, ve výši …. (bude dopočítáno 

účetním) Kč účelově určené ke krytí výdajů na poskytnutou odměnu ředitelce a související odvody. 

Výsledek hlasování:    

Pro:  1 Bc. Martin Žák 

Proti:  0     

Zdrželi se:  7 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Petr Juránek, 

Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek, Ing. Petr Vokřál 

Usnesení č. 6/5/2023 nebylo schváleno. 

Předsedající tedy dala hlasovat o původním návrhu usnesení. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky schvaluje poskytnutí mimořádné odměny paní XXX, 

ředitelce zřízené příspěvkové organizace Mateřská škola Studánka, Brno, Ondrova 25, za 

dlouholetou kvalitní a obětavou práci při vedení mateřské školy ve výši XXX Kč. Mimořádná odměna 

se vyplatí z příspěvku na provoz od zřizovatele. 
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Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky schvaluje navýšení příspěvku na provoz zřízené 

příspěvkové organizace Mateřská škola Studánka, Brno, Ondrova 25, ve výši XXX Kč účelově 

určené ke krytí výdajů na poskytnutou odměnu ředitelce a související odvody. 

Výsledek hlasování:    

Pro:  7 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Petr Juránek, Miroslava 

Keprtová, Ing. Martin Pelánek, Ing. Petr Vokřál 

Proti:  0     

Zdrželi se:  1 Bc. Martin Žák 

Usnesení č. 6a/5/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 10 - SCHVÁLENÍ KNÍNIČSKÉHO ADVENTU 2023 

Předsedající předala slovo Aleši Chrastilovi. Ten představil bod s tím, že oproti loňskému roku 
nedochází k navýšení částky, za kterou bude akce uspořádána, a to ani o inflaci. Dále informoval, 
že se zvyšujícími se náklady na uspořádání akce se zvyšuje příjem z akce. Výsledná cena, kterou 
městská část platí ze svého rozpočtu se pohybuje okolo 200 tis. Kč. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky.  

Bc. Martin Žák shrnul výdaje za uspořádání akce od roku 2016. Dále uvedl, že s upořádáním a 
programem akce nemá problém, jen mu přijde cena za umělecké vystoupení ve výši 130 tis. Kč moc. 
Dále uvedl, že pokud na akce přijde 1000 dětí a vydá se jen 350 balíčků, mělo by se nakoupit více 
balíčků, aby nebyly děti, na které se nedostalo, smutné. Předsedající mu vysvětlila, že balíčků je 
vždy více, než kolik dětí si přijde, a ne všechny děti si pro balíček přijdou. V loňském roce se podařilo 
takřka přesně trefit počet dětí, které si pro balíček přišli. Aleš Chrastil uvedl, že s výběrem umělců je 
to velmi složité, neboť cena známých umělců je vysoká.  

Bc. Martin Žák dále zapochyboval nad platbou za skláře a kováře, neboť na většině jarmarků platí 
za umístění svého stánku oni. Předsedající sdělila, že se nebrání případným návrhům na umělecká 
vystoupení a bude velmi ráda, pokud Martin Žák dodá kontakty a ceny umělců, kteří by byli ochotni 
vystoupit na adventu, který se bude konat v Kníničkách 2.12.2023.Dále vyzvala i ostatní přítomné 
pokud znají někoho, kdo se věnuje uměleckému řemeslu a byl by ochoten vystoupit zdarma, aby jí 
dali kontakt, že ho ráda osloví. To samé platí s účinkujícími a videozáznamem, pokud bude mít 
někdo zajímavý kontakt, nechť ho dodá předsedající. 

Žádný z přítomných zastupitelů se dále nevyjádřil. 

Předsedající dala hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky souhlasí s uspořádáním kulturní akce „Kníničský advent 

2023,“ jejíž součástí bude „Řezbářská show," „Rozsvícení vánočního stromu," „Čertovská jízda," 

„Mikuláš," „Vánoční jarmark," a „Vánoční dětské dílničky" v ceně do 450.000 Kč bez DPH, přičemž 

finanční prostředky získané od sponzorů se do této částky nezapočítávají a o jejich výši bude 

celková cena akce navýšena. Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky pověřuje starostku, 

společně s předsedou finančního výboru, ke schvalování proplacení všech daňových dokladů 

vztahujících se k předmětné akci. 

Výsledek hlasování:    

Pro:  7 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Petr Juránek, 

Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek, Ing. Petr Vokřál 

Proti:  0     

Zdrželi se:  1 Bc. Martin Žák 

Usnesení č. 7/5/2023 bylo schváleno.  
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Úkol U01/05/2023: dodat e-mailem starostce návrhy na umělce, řemesla, pódium včetně kontaktů 

a předpokládaných cen 

Kdo:   všichni zastupitelé 

Termín:   nejpozději do 15.7.2023 

BOD Č. 11 - SCHVÁLENÍ VÝBĚROVÉHO ŘÍZENÍ NA VEŘEJNOU ZAKÁZKU ZADÁVANOU VE 

ZJEDNODUŠENÉM PODLIMITNÍM ŘÍZENÍ DLE § 53 ZÁKONA Č. 134/2016 SB., O ZADÁVÁNÍ 

VEŘEJNÝCH ZAKÁZEK, V PLATNÉM ZNĚNÍ:„DODÁVKA VÍCEÚČELOVÉHO KLOUBOVÉHO 

ZAMETACÍHO VOZU“ 

Předsedající představila bod, informovala zastupitele, že se jedná o nákup víceúčelového stroje, 
který bude zajišťovat kompletní zimní a letní údržbu. Současný stroj je za hranou životnosti. Dále 
předala slovo paní Suchánkové, která podklady připravovala a panu Šléglovi, který pomáhá městské 
části s tím, aby byla zakázka správně zadána. 

Martina Suchánková informovala, že současný stroj je z roku 2005 a další péči s ním provádět již 
není reálné. V současné době je našimi silami zajišťována zimní údržba chodníků na ulici Ondrova 
a Rekreační a stejně tak ploch, které nejsou oficiálními chodníky, tím jsou myšleny barevně dlážděné 
části všech ostatních ulic a dále pak komunikace jako např. panelka a stezka kolem řeky, chodníky 
u horní zastávky až na Ambrožovu atd.. Na všech silnicích provádí zimní údržbu najatá firma. 
Vyzdvihla pozitiva možnosti provádění vlastní zimní údržby oproti externím firmám spočívající hlavně 
v rychlosti zásahu, díky které máme očištěné chodníky mnohem dříve, než okolní městské části, 
řešící tuto službu subdodávkou. Dále představila funkčnost poptávaného stroje a informovala 
zastupitele, že se jedná o víceúčelový nosič nářadí, který bude kromě potřebné zimní údržby, navíc 
přes léto i zametat a tyto smetky sbírat. Bonusem je integrovaná vapka, takže bude možné čistit 
například znečištěné zastávky. Díky kropícím tryskám se sníží prašnost. A častější čištění chodníků 
eliminuje růst plevele a tím i nutnost použití chemických látek a ručního dočišťování. 

Aleš Chrastil se dotázal, kterou údržbu si bude kompletně zajišťovat sama městská část. Martina 
Suchánková odpověděla, že letní údržbu, tedy tu, která je nyní prováděna 2x ročně v rámci tzv. 
blokového čištění ulic, externí firmou a průběžně vlastními silami na ostatních plochách. Vzhledem 
k tomu, že nebude nutné platit externí firmu, ušetří městská část 230 tis. Kč vč. DPH za rok. Pokud 
by si naopak najala na všechny udržované plochy externí firmu, náklad na jedno takové čištění by 
byl cca 82 tis. Kč. Dále uvedla, že se počítá s možností přeprodání těchto služeb pro ostatní městské 
části nebo sousední obce. 

Předsedající informovala, že téma nákupu tohoto stroje se diskutuje mezi vícero městskými částmi, 
některé ho již mají a jsou s ním spokojení. Navíc spousta městských částí řeší nedostatek firem 
zajišťující tuto údržbu a přistupuje ke zřízení vlastního údržbářského týmu. 

Dále se do diskuze zapojil Ing. Petr Vokřál, který shrnul klady pořízení tohoto stroje, zamyslel se nad 
ekonomickou stránkou tohoto nákupu a zhodnotil bilanci mezi tímto univerzálním strojem a případně 
pořízeným traktorem. 

Bc. Martin Žák shrnul doposud řečené, hlavně to, že je spousta starostů městských částí, která je 
nespokojená s externími firmami, vypovídají se uzavřené smlouvy a z toho vyvozuje, že bude brzy 
na trhu mnoho firem, které budou bez práce, a tedy volné k najmutí. Zmínil, že v okolí zakoupil 
svazek obcí společně jeden čistící stroj a půjčují si ho i s obsluhou za 800 Kč/hod. Dále uvedl, že 
např. kompletní Rozdrojovice, které jsou, dle jeho názoru srovnatelné, s Kníničkami, jsou vyčištěny 
za 2 dny. Tedy i kdyby tento stroj čistil 2 dny 10 hod., pak je cena za vyčištění celé obce po 
zaokrouhlení 20 tis. Kč. Zároveň upozornil, že servis stojí min. 50 tis. Kč za rok. Taktéž konstatoval, 
že po 10 letech je hodnota tohoto stroje okolo 300 tis. Kč s tím, že se těchto strojů všichni zbavují. 
O koupi tohoto vozu by uvažoval pouze v případě, že by byl pořizován z dotačního programu. Dále 
uvedl, že sekání s takovýmto strojem není vůbec dobré, sekání ve svahu je nereálné. Zároveň 
konstatoval, že je daleko lepší pořídit nový malotraktor, tak aby se použilo stávající příslušenství a 
dokoupilo se další příslušenství, tak se cenově dostane městská část mnohonásobně níže. 

Předsedající upozornila, že podobných „hraček“ z druhé ruky v minulosti MČ Brno-Kníničky 
nakoupila spoustu, investovala do oprav, aniž by se reálně použily a následně se jich složitě 
zbavovala. Dále poznamenala, že bohužel její zkušenost je taková, že když se např. 
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v Rozdrojovicích několikrát ptala, zda mohou přijet se svojí technikou i do Kníniček, vždy byla 
odpověď, že jsou vytíženi. Posteskla si také nad tím, že se v minulosti neuskutečnil nákup tohoto 
stroje právě v době, kdy se na něj ještě dotace vypisovaly. 

Ing. Petr Vokřál se dotázal, zda je možné stávající příslušenství použít na jiné traktory. Martina 
Suchánková odpověděla, že příslušenství je zastaralé stejně jako traktor, odlišnost systému 
uchycení potvrdil i Ing. Petr Juránek. Martina Suchánková navíc informovala, že starý malotraktor 
v kombinaci s čistícím kartáčem nefungoval kvůli slabé hydraulice, dále žádný malotraktor nezajistí 
sběr toho, co zamete, musí se pak sbírat ručně a nezvládá ani při zametání kropit, což opět velmi 
zvyšuje prašnost. 

Ing. Petr Vokřál vyzdvihl multifunkčnost stroje a uznal, že svahová sekačka je na tomto stroji 
problém, ale pro tento účel se stroj nepořizuje. Položil tedy otázku, jaká je jiná alternativa pro koupi, 
když ne toto. Bc. Martin Žák uvedl, že mu dává smysl pořídit levnější malotraktor se silnější 
hydraulikou, který má mnohem širší využití.  

Aleš Chrastil poznamenal, že když nyní projíždí údržba s kartáčem a snaží se zametat, neúnosně 
se práší po celé ulici. To potvrdila i paní Švehlová, která navíc pochválila současné údržbáře, že 
čistí častěji, avšak bez potřebné techniky metou prach stále lidem do oken. 

Pan Suchánek přispěl do diskuze s úvahou, že malotraktor bude stát cca 1 mil. Kč a bude použitelný 
100 dní v roce, víceúčelový stroj bude stát 3,6 mil., ale bude použitelný 365 dní v roce.  

Ing. Petr Juránek se dotázal, kolik stojí zimní údržba. Martina Suchánková odpověděla, že 
za   loňskou zimu stála zimní údržba 181 tis. Kč + 60 tis. Kč za dočištění a likvidaci smetků. Dále 
poznamenala, že v případě, že by si městská část zajišťovala sama i tuto zimní údržbu komunikací, 
naráží na zákonné lhůty, do kdy je nutné komunikace ošetřit, a to by vyžadovalo zřízení 
pohotovostních služeb údržby, což by výrazně zvedlo současné mzdové náklady, ve výsledku by se 
tedy nic neušetřilo. Dále se dotázal, zda někdo zjišťoval možnost dotace na nákup tohoto stroje. 
Martina Suchánková odpověděla, že žádná taková dotace v současné době vypsaná není a dle 
dostupných informací se vypisovat neplánuje. 

Bc. Martin Žák se dotázal, zda bylo osloveno např. 5 firem, za jakou cenu nám budou provádět 2x 
měsíčně čištění komunikací. Předsedající mu odpověděla, že máme ceník služeb od dříve 
vysoutěžené firmy. Navíc se dívala do registru smluv, porovnávala ceny a potvrdila si, že naše ceny 
za tyto služby jsou nízké. Což umocňuje i fakt, že on sám současné firmě zajišťující zimní i letní 
údržbu vypověděl smlouvu a následně po zjištění cen konkurence, vzal výpověď zpět.  

Martina Suchánková dále informovala, že cena uvedená ve výběrovém řízení je pouze orientační a 
musí být uvedena, konečná cena se však bude soutěžit v rámci procesu výběrového řízení. I 
zmiňovaná cena servisu je jedním z hodnotících kritérií, takže se očekává soutěžení i této ceny. 

Ing. Petr Vokřál se dotázal, za jakých podmínek je možné zrušit výběrové řízení. Pan Ing. Šlégl 
vysvětlil, za jakých podmínek a na základě jakých paragrafů je to možné.  Dále pan Ing. Šlégl 
vysvětlil proces zadávacího řízení. 

Ing. Martin Pelánek se zeptal na parametry v technické specifikaci, Ing. Petr Vokřál zmínil 6 firem, 
které disponují stroji v této výkonnostní třídě. 

Ing. Petr Vokřál shrnul potřebu nákupu nějakého stroje. 

Ing. Petr Juránek požádal předsedající o prověření dotačních programů na nákup tohoto stroje a 
dále prověření možnosti úplatného využití v okolních obcích a městských částech. 

Dále se předsedající dotázala přítomných zastupitelů, zda mají ještě k projednávanému bodu nějaké 
dotazy či připomínky.  

Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající dala hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky schvaluje vypsání výzvy k podání nabídky včetně 
zadávacích podmínek, jejichž součástí je i kupní smlouva, pro veřejnou zakázku označené jako 
„Dodávka víceúčelového, kloubového zametacího vozu“. 
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Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky schvaluje zadaní veřejné zakázky „Dodávka 
víceúčelového, kloubového zametacího vozu“ ve zjednodušeném podlimitním řízení dle § 53 zákona 
č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek, v platném znění. 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky ustanovuje Komisi pro otevírání obálek, posouzení a 
hodnocení nabídek a výběr dodavatele na zakázku „Dodávka víceúčelového, kloubového 
zametacího vozu“ a jmenuje členy: 

1) Ing. Miroslav Šlégl 
2) Ing. Petr Juránek 
3) Aleš Chrastil 
4) Miroslava Keprtová 
5) Ing. Petr Vokřál 

Zastupitelstvo MČ Brno-Kníničky ustanovuje náhradníky, kteří doplní komisi pouze v případě 
nepřítomnosti některého z členů komise na jednání dne 11.07.2023 

1. náhradník Ing. Václav Hrnčíř 
2. náhradník Lenka Ištvanová 

Komise se sejde v úterý 11.07.2023 v 16:00 v budově ÚMČ Kníničky. 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky pověřuje starostku podpisem kupní smlouvy s vybraným 
dodavatelem. 

Výsledek hlasování:    

Pro:  6 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Miroslava Keprtová, 

Ing. Martin Pelánek, Ing. Petr Vokřál 

Proti:  1    Bc. Martin Žák 

Zdrželi se:  1 Ing. Petr Juránek 

Usnesení č. 8/5/2023 bylo schváleno. 

Martin Žák odchod 19:28. 

BOD Č. 12 - METROPOLITNÍ SÍT BRNO-KNÍNIČKY 

Předsedající informovala zastupitele, že společnost EG.D vybrala zhotovitele na další část 
rekonstrukce elektrické sítě v Kníničkách, jedná se o ulice Přehradní, Šikulova a části ulic  
U Památníku a Rekreační. Zároveň s prováděním této stavby by měl být městskou částí připoložen 
optický kabel pro metropolitní síť Kníničky, která bude sloužit jak pro internet, tak pro televizi a 
rozhlas. Společnost EG. D montáže neumožní, aby při provádění stavby další společnost 
vysoutěžená městskou částí rozšiřovala výkop a umísťovala optické chráničky. Z tohoto důvodu 
navrhla předsedající stejný postup jako v předcházející etapě, tzn. že městská část zaplatí rozšíření 
výkopů a následně informatik s pracovníky úřadu položí optochráničky a zafoukne kabel.  

Ing. Martin Pelánek se dotázal, jak se to bude osazovat tam, kde se kabely nebudou přikládat do 
země. Předsedající mu vysvětlila, že momentálně se řeší připokládky s elektrokabely a následně se 
budou řešit místa, kde se bude muset kopat v režii městské části.  

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky. 
Žádný z přítomných zastupitelů se dále nevyjádřil. 

Předsedající dala hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky 

bere na vědomí 

- že zhotovitel díla v rámci stavby „1040012786 Brno, Přehradní, rek. VN, NN, DTS I“ 
zadavatele společnosti EG.D, a.s., společnost EG.D Montáže, s.r.o., z důvodu dodržování 
BOZP, koordinace prováděných prací a záruk za dílo, nepřipustí, aby ve výkopech stavby 
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1040012786 Brno, Přehradní, rek. VN, NN, DTS I operovala jiná zhotovitelská firma, 
realizující zakázku „Příprava pro metropolitní optickou síť Brno-Kníničky: ulice Přehradní, 
Šikulova a části ulic U Památníku a Rekreační “ pro městskou část Brno-Kníničky  

schvaluje  

- výjimku ze Směrnice k zadávání veřejných zakázek malého rozsahu spočívající v zadání 
veřejné zakázky malého rozsahu „Příprava pro metropolitní optickou síť Brno-Kníničky: ulice 
Přehradní, Šikulova a části ulic U Památníku a Rekreační “ přímo, bez poptávkového řízení 
včetně proplacení nákladů spojených s realizací této zakázky, a to do výše max. 
1.000.000,- Kč bez DPH. 

Výsledek hlasování:    

Pro:  7 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Petr Juránek, 

Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek, Ing. Petr Vokřál 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 9/5/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 13 - ROZPOČTOVÁ OPATŘENÍ 

Předsedající představila bod, informovala zastupitele, že se jedná o zapojení běžných příjmů. Dále 
se předsedající dotázala přítomných zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či 
připomínky.  

Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající dala hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky bere na vědomí informace o provedených rozpočtových 
opatřeních v kompetenci starostky č. 03-04/2023.  

Výsledek hlasování:    

Pro:  7 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Petr Juránek, Miroslava 

Keprtová, Ing. Martin Pelánek, Ing. Petr Vokřál 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

 

Usnesení č. 10/5/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 14 - KONTROLA PLNĚNÍ ÚKOLŮ A USNESENÍ ZASTUPITELSTVA 

Předsedající informovala zastupitele o tom, že na minulém zasedání nebyl zadán žádný úkol a 
všechna přijatá usnesení byla vypořádána. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky. 
Žádný z přítomných zastupitelů se již nevyjádřil. 

BOD Č. 15 - ZPRÁVA STAROSTKY A MÍSTOSTAROSTŮ O PODSTATNÝCH JEDNÁNÍCH A 

SKUTEČNOSTECH 

Předsedající informovala o následujících jednáních: 

MMB majetková komise - řešení výpůjčky dalších částí pozemků kolem pilíře spolku Lokomotiva 

včetně plochy hřiště U Pilíře, i přes velký odpor městské části tento záměr komise schválila. 

Paní Kalábová - Jedlý park, zpracována dokumentace pro územní řízení, pí Kalábová rozesílá 

k vyjádření dotčeným orgánům a správcům inženýrských sítí. 
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MMB, p.radní Kratochvíl, BKOM, PČR, Hasiči, Povodí Moravy - dopravní obslužnost brněnská 

přehrada - zjednosměrnění Hrázní od Lva po Maximus, městská část trvá na opravě Rekreační a 

návrhu řešení zklidnění – monitorování, které proběhlo, bylo pouze jeden den a vyplynulo z něj, že  

zjednosměrněním ubude na ulici Rekreační cca 350 aut denně. 

MMB - radní Suchý, náměstek Oliva, MO MMB a zástupci OVLHZ - odsvěření vrtu a přesvěření 

námi požadovaného pozemku nad hospodou (Stejskalovi). 

Starosta Bystrc - řešení pošty, řešení bezpečnostní situace na našich katastrech během letních 

měsíců v návaznosti na zvýšený počet návštěvníků - výzva na PČR a MP.  

Katastr nemovitostí - účelem schůzky bylo seznámení s účelem a smyslem revize katastru, budou 

se po Kníničkách pohybovat pracovníci katastru a projednávat technické záležitosti. 

KAM - připravovaný územní plán. 

MMB, náměstkyně Podivínská - výpůjčka pozemků pod pilířem, výpůjčka pozemků v areálu VUT, 

přesvěření pozemků u vrtu za pozemek za restaurací U Lva. 

Miroslava Keprtová informovala o tom, že se zúčastnila konkurzu na novou ředitelku mateřské školy. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu ještě nějaké dotazy. Žádný 
z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

BOD Č. 16 - INFORMACE O PŘÍPRAVNÝCH ŘÍZENÍCH PRO STAVBY A PROBÍHAJÍCÍCH 

STAVBÁCH V KAT. ÚZEMÍ KNÍNIČKY 

Předsedající představila bod a dotázala se zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké 
dotazy či připomínky. Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

BOD Č. 17 - DOTAZY, PŘIPOMÍNKY, PODNĚTY ČLENŮ ZASTUPITELSTVA 

Předsedající poděkovala anonymnímu udavači, který poslal kontrolu na kulturní akci U Lva, přičemž 
se ukázalo, že nebyly porušeny žádné zákony, vyhlášky ani nařízení. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu ještě nějaké dotazy či 
připomínky. Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající pozvala přítomné na Loučení s prázdninami, které se uskuteční dne 8.9.2023. 

Předsedající konstatovala, že byly vyčerpány všechny body programu a ukončila zasedání 

zastupitelstva v 19:46 hod. 

Další zasedání zastupitelstva MČ Brno-Kníničky se bude konat dne 18.09.2023. 
 
V Brně dne 22.06.2023 

……………………………. ………………………………  ………………………………… 

Lenka Ištvanová v.r. Ing. Václav Hrnčíř v.r.  Ing. Petr Vokřál v.r. 

starostka ověřovatel zápisu   ověřovatel zápisu 

zapsala: Miroslava Keprtová 

Přílohy zápisu:

1) Zveřejněná informace o konání zasedání podle § 93 odst. 1 zákona o obcích  

2) Prezenční listina 

3) Protokol o schvalování účetní závěrky 

4) Ceník pronájmu tělocvičny a místností pro volnočasové aktivity 
 


